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PROTOKÓŁ NR LIX/22 

Z LIX SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 15 WRZEŚNIA 2022 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 19 radnych 

Nieobecne: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.  Sprawy organizacyjne: 

1.  otwarcie obrad, 

2.  stwierdzenie prawomocności obrad, 

3.  przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołu z LVIII Sesji RMŻ. 

II.  Projekty uchwał w sprawie: 

1.  zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2022–2032, 

2.  zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2022, 

3. powierzenia Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej „Żyrardów” Sp. z o.o. z siedzibą  

w Żyrardowie wykonywania zadań własnych Gminy Miasto Żyrardów w zakresie utrzymania zieleni 

miejskiej, opróżniania koszy ulicznych i utrzymania placów miejskich; odprowadzania wód 

deszczowych, budowy, naprawy i utrzymania kanalizacji deszczowej oraz utrzymania rowów; 

utrzymania i konserwacji tężni, utrzymania i konserwacji fontann miejskich, konserwacji urządzeń 

komunalnych, dostawy wody i odprowadzania ścieków z fontann i tężni oraz szaletów miejskich, 

utrzymania, obsługi i konserwacji szaletów miejskich, zimowego utrzymania dróg, 

4.  zmiany uchwały XLVI/416/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia 

opłat za usługi przewozowe środkami lokalnego transportu zbiorowego na terenie Miasta Żyrardowa, 

Korytowa i Międzyborowa, 

5.  określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych  

w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Żyrardów, 

6. zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego  

i za warunki pracy, a także sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw, 

7.  przyjęcia Strategii Polityki Zdrowotnej dla Miasta Żyrardowa na lata 2022–2027, 

8.  sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu, 

9.  sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
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10.  nabycia działek położonych w Żyrardowie przy ul. Łąkowej, 

11.  zmieniająca Uchwałę Nr XLV/401/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Żyrardowa, 

12. rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Miasta Żyrardowa w zakresie zagospodarowania 

podwórek w obrębie ulic: Narutowicza, Limanowskiego i Wyszyńskiego. 

III.  Informacje: 

1.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2022 roku. 

2.  Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej miasta Żyrardowa na lata 2022–

2032. 

3.  Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Żyrardowa i Urzędu Miasta Żyrardowa. 

IV.  Wnioski, interpelacje, zapytania radnych. 

V.  Wolne wnioski. 

VI. Zamknięcie obrad. 

 

 

I. Sprawy organizacyjne. 

Ad I.1., I.2. i I.3. 

W dniu 15 września 2022 r. o godz. 14.09 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

LIX Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. Do przedłożonego porządku obrad nie 

zgłoszono uwag. 

Przed rozpoczęciem obrad minutą ciszy uczczono pamięć pana Grzegorza Jaroszewskiego – 

dwukrotnego medalisty Mistrzostw Świata i wielokrotnego Mistrza Polski w kolarstwie przełajowym, 

a także radnego Rady Miasta Żyrardowa III kadencji – oraz pana Ryszarda Wiśniewskiego – 

podporucznika Wojska Polskiego, Żołnierza AK obwodu „Bażant” ośrodka „Żaba”, powojennego 

drużynowego 77. Mazowieckiej Drużyny Harcerskiej. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag, w związku z czym przeprowadzono 

głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli protokół 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z LVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 
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radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

II. Projekty uchwał. 

Ad II.1. i II.2. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekty dwóch uchwał: (1) zmieniającej 

Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa  

na lata 2022–2032 oraz (2) zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2022. 

Wspomniała m.in. o autopoprawkach w projekcie uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta 

Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2022–2032 

związanych z korektą wartości w kolumnach 1.1.4. i 1.1.5. dla roku 2022 (załącznik nr 1), a także  

z wprowadzeniem poręczenia dla PEC w związku z otrzymaniem pożyczki na modernizację systemu 

odpylania (rubryka 2.1.2. załącznika nr 1 oraz załącznik nr 3). 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Radny Marek Treliński odniósł się do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz  

do sprawozdania z realizacji budżetu Miasta za I półrocze 2022 r., dociekając, z czego wynika różnica 

w wysokości nadwyżki operacyjnej.  

Pani Anna Krupa wyjaśniła, że w przypadku wykonania budżetu podany jest wynik dochody 

minus wydatki bieżące, natomiast w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest zapis dotyczący korekt  

o tzw. wolne środki z poprzedniego okresu.  

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta 

Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2022–2032.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2022–2032: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 
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Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2022. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 

2022: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.3. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej „Żyrardów” Sp. z o.o. z siedzibą w Żyrardowie 

wykonywania zadań własnych Gminy Miasto Żyrardów w zakresie utrzymania zieleni miejskiej, 

opróżniania koszy ulicznych i utrzymania placów miejskich; odprowadzania wód deszczowych, 

budowy, naprawy i utrzymania kanalizacji deszczowej oraz utrzymania rowów; utrzymania  

i konserwacji tężni, utrzymania i konserwacji fontann miejskich, konserwacji urządzeń komunalnych, 

dostawy wody i odprowadzania ścieków z fontann i tężni oraz szaletów miejskich, utrzymania, obsługi 

i konserwacji szaletów miejskich, zimowego utrzymania dróg. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ oraz Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska RMŻ. Członkowie obu Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radny Grzegorz Obłękowski pozytywnie ocenił decyzję o powierzeniu realizacji zadań 

własnych spółce, ale wskazał na duże zagrożenie związane z obecną sytuacją na rynku. Dodał, że 

obliczanie kosztów dokona się w oparciu o obowiązujące ceny rynkowe, co oznacza, że mogą wystąpić 

duże różnice między cenami tych samych zadań realizowanych w różnych latach. Podkreślił, że należy 

zwracać uwagę, by rekompensata była na dobrym poziomie, aby zachować wysoki poziom usług. 

Radny Marek Treliński wyraził obawy związane z faktem, że w niektórych samorządach  

po podjęciu podobnych uchwał ceny usług wzrosły. Zwrócił uwagę, że w sytuacji braku przetargu 

Miasto będzie ustalało cenę usług bezpośrednio ze spółką, czyli wykonawcą. Zapytał, czy z którąś  

ze spółek, którym wcześniej powierzono realizację zadań własnych Miasta, została już podpisana 

umowa wykonawcza, a jeśli tak – prosił o jej udostępnienie. Odwołał się do przetargu na utrzymanie 

zieleni miejskiej, rozważając, czy spółka PGK sama wykona takie zadanie, czy zleci je na zewnętrz, 

skłaniając się ku drugiej możliwości. Wyraził wątpliwości co do sposobu naliczania rozsądnego zysku 
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oraz częstotliwości kontroli prawidłowości naliczenia rekompensaty, dociekając, czemu prowadzona 

będzie ona co dwa lata, a nie co roku. Zadeklarował, że mimo obaw zagłosuje „za” uchwałą, jako że 

przedsiębiorstwo i tak wykonuje zadania będące przedmiotem uchwały.  

Radny Arkadiusz Rzepecki zgodził się z przedmówcami. Zwrócił uwagę, że zaproponowane 

rozwiązanie stanowi pewne novum, a jednocześnie zadeklarował, że jest dobrej myśli. Odwołał się  

do finansowania realizacji zadań, zwracając uwagę, że przyjęte rozwiązanie daje możliwość lepszego 

ujęcia tych środków w budżecie, co z kolei poprawi wskaźniki. Dodał, że przyjęte rozwiązanie umożliwi 

obiektywne spojrzenie na wydatki, a obrany kierunek jest dobry. Przypomniał, że spółki nie tylko 

wypracowują zysk, lecz także działają dla dobra społeczności lokalnej.  

Pan Przemysław Kopiec, Zastępca Prezydenta Miasta, odniósł się do wypowiedzi radnego 

Marka Trelińskiego, wskazując, że przeprowadzana co dwa lata kontrola będzie odbywała się  

z udziałem audytora zewnętrznego, zaś Miasto będzie corocznie przeprowadzało kontrolę, która ustali, 

czy rekompensata jest obliczona na właściwym poziomie i czy jest zgodna z wydatkami rzeczywiście 

poniesionymi na realizację danego zadania.  

Radny Ryszard Mirgos zwrócił uwagę, że właściwie spółka nie wchodzi w nowe zadania, 

wszystkie już teraz wykonuje, a jedyną niewiadomą jest koszt zimowego utrzymania dróg, który zależy 

od warunków meteorologicznych. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu 

Gospodarki Komunalnej „Żyrardów” Sp. z o.o. z siedzibą w Żyrardowie wykonywania zadań własnych 

Gminy Miasto Żyrardów w zakresie utrzymania zieleni miejskiej, opróżniania koszy ulicznych  

i utrzymania placów miejskich; odprowadzania wód deszczowych, budowy, naprawy i utrzymania 

kanalizacji deszczowej oraz utrzymania rowów; utrzymania i konserwacji tężni, utrzymania  

i konserwacji fontann miejskich, konserwacji urządzeń komunalnych, dostawy wody i odprowadzania 

ścieków z fontann i tężni oraz szaletów miejskich, utrzymania, obsługi i konserwacji szaletów miejskich, 

zimowego utrzymania dróg. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 

17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Gospodarki 

Komunalnej „Żyrardów” Sp. z o.o. z siedzibą w Żyrardowie wykonywania zadań własnych Gminy Miasto 

Żyrardów w zakresie utrzymania zieleni miejskiej, opróżniania koszy ulicznych i utrzymania placów 

miejskich; odprowadzania wód deszczowych, budowy, naprawy i utrzymania kanalizacji deszczowej oraz 

utrzymania rowów; utrzymania i konserwacji tężni, utrzymania i konserwacji fontann miejskich, 

konserwacji urządzeń komunalnych, dostawy wody i odprowadzania ścieków z fontann i tężni oraz szaletów 

miejskich, utrzymania, obsługi i konserwacji szaletów miejskich, zimowego utrzymania dróg: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 
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„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Robert Latek, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.4. 

Pan Tomasz Hajdus, Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu Miejskiego, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVI/416/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 16 grudnia 2021 r.  

w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe środkami lokalnego transportu zbiorowego na terenie 

Miasta Żyrardowa, Korytowa i Międzyborowa. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany uchwały XLVI/416/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie 

ustalenia opłat za usługi przewozowe środkami lokalnego transportu zbiorowego na terenie Miasta 

Żyrardowa, Korytowa i Międzyborowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVI/416/21 Rady Miasta 

Żyrardowa z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe środkami lokalnego 

transportu zbiorowego na terenie Miasta Żyrardowa, Korytowa i Międzyborowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.5. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, Dyrektor Wydziału Edukacji, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Żyrardów. 

Radna Żaneta Wesołowska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radny Arkadiusz Rzepecki skierował do pani Urszuli Wieczorkiewicz-Tkacz prośbę o przekazanie 

informacji, jakie stanowiska i w jakim wymiarze godzin obsadzone są w poszczególnych szkołach.  
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Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz wyjaśniła, że ustalony jest specjalny przelicznik godzin 

dla specjalistów, zakładający po 25% godzin dla pedagoga specjalnego oraz psychologa, a 50% godzin 

dla pozostałych. Dodała, że każda ze szkół przeliczała godziny zgodnie ze wzorem, zaś w skali miasta 

należy zapewnić 25,4 etatu, w tym 127 godzin dla psychologa, 127 godzin dla pedagoga specjalnego  

i 254 godziny dla pozostałych terapeutów tygodniowo. Podkreśliła, że przelicznik dla poszczególnych 

szkół zależy od liczby uczniów w placówce. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wskazał, że jest zainteresowany informacją o tym, czy w szkołach 

zapewniona jest odpowiednia ilość godzin i jak wygląda wsparcie specjalistów w poszczególnych 

placówkach. 

Radny Marek Treliński poruszył temat doradcy zawodowego, dociekając, jaką rolę odgrywa  

w szkołach i czy jest potrzeba, aby pracował 20 godzin tygodniowo. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz wskazała, że zajęcia w ramach doradztwa zawodowego są 

zwykle dodatkowymi zajęciami dla nauczycieli, którzy już w szkole pracują, i odbywają się w VII i VIII 

klasie oraz w szkołach ponadpodstawowych. Dodała, że wszyscy wymienieni specjaliści ujęci  

są w Karcie Nauczyciela i konieczne jest określenie pensum dla każdego z nich, w tym dla doradcy 

zawodowego. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Żyrardów. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych  

i doradców zawodowych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

Żyrardów: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Józef Kapusta. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.6. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, Dyrektor Wydziału Edukacji, przedstawiła projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego  
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i za warunki pracy, a także sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw. 

Radna Żaneta Wesołowska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radna Grażyna Stefańska zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu do uchwały wskazano, że może 

ona mieć wsteczną moc obowiązywania, natomiast w projekcie uchwały w § 3 zapisano: „Uchwała 

podlega opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego i wchodzi w życie  

z dniem 1 września 2022 roku”. Dociekała, jak uchwała może wejść w życie 1 września, skoro podlega 

publikacji w Dzienniku. Podkreśliła, że właściwym byłby zapis, że uchwała wchodzi w życiu 14 dni po 

publikacji, ale z mocą obowiązującą od 1 września 2022 r. Prosiła o wyjaśnienie tej kwestii. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz wskazała, że kwestia ta była konsultowana z radcą 

prawnym, a także że zgodnie z art. 5 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłoszeniu aktów normatywnych 

i niektórych innych aktów prawnych istnieje możliwość nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy 

obowiązywania, jeśli zasady demokratycznego państwa nie stoją temu na przeszkodzie. Oceniła, że ta 

uchwałą działa na rzecz nauczycieli. 

Radna Grażyna Stefańska wyjaśniła, że czym innym jest wejście w życie uchwały, a czym 

innym jest obowiązywanie uchwały. Dodała, że w jej opinii § 3 powinien otrzymać brzmienie: 

„Uchwała podlega opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego i wchodzi 

w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia, z mocą obowiązującą od dnia 1 września 2022 roku”. 

Prosiła o wyjaśnienie radcy prawnego. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz stwierdziła, że w przypadku przyjęcia takiego zapisu jedna 

informacja kłóciłaby się z drugą. 

Pani Magdalena Osińska, radca prawny, oceniła zapis w projekcie uchwały jako poprawny. 

Dodała, że z przepisów wynika, że uchwała musi być opublikowana w Dzienniku Urzędowym,  

a w zapisie o mocy wstecznej nie widzi niczego nieprawidłowego. Podkreśliła, że to zapis istotny  

z punktu widzenia naliczania wynagrodzeń i dodatków. Propozycję przeformułowania zapisu § 3 

zgłoszoną przez radną Grażynę Stefańską oceniła jako nieprawidłową. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, a także sposobu obliczenia 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego 

wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, a także sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw: 
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„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 1 głos – radna Teresa Lefelt; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Radna Teresa Lefelt poinformowała, że pomyliła się podczas głosowania i w związku z tym 

prosi o jego reasumpcję. Dodała, że jest za tym, aby nauczyciele dostali to, czego się domagają, ale 

prawnie uważa, że radna Grażyna Stefańska ma rację. 

 

Przeprowadzono reasumpcję głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającą uchwałę  

w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, a także 

sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego 

wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, a także sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.7. 

Pani Barbara Smolarek, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Polityki Zdrowotnej dla Miasta Żyrardowa na lata 2022–2027. 

Zgłosiła dwie autopoprawki, polegające na skreśleniu powtórzonych słów „w sprawie” w tytule 

uchwały, a także na skreśleniu słów „oraz z organizacjami pozarządowymi” w przedostatnim akapicie 

uzasadnienia do projektu uchwały, jako że nie ma wymogu przeprowadzania konsultacji w tym zakresie 

z organizacjami porzarządowymi. 
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Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji 

Miasta i Spraw Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wskazał na obszerność dokumentu, a także przywołał zapisy  

o organizacji opieki zdrowotnej w Żyrardowie, zestawiając je z faktycznym funkcjonowaniem,  

na przykładzie chirurgii ogólnej w Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego. Stwierdził, że diagnoza 

nie przekłada się na zakres usług, które potrzebne są żyrardowianom. 

Radny Józef Kapusta zgodził się ze słowami przedmówcy, stwierdzając, że zdarzały się 

przypadki, gdy mieszkańcy nie otrzymywali właściwej pomocy medycznej. Ocenił, że w Strategii 

znajduje się wiele celnych i słusznych informacji np. o zmniejszeniu liczby hospitalizacji. Odwołał się 

do danych zaczerpniętych ze strony internetowej Ministerstwa Zdrowia, stwierdzając, że ograniczenie 

dostępu do usług medycznych miało związek z hospitalizacjami w związku z innymi chorobami 

wirusowymi, które wzrosły o 200%. Odwołał się do wzrostu liczby zgonów w związku  

z nieotrzymaniem odpowiedniej opieki medycznej w związku z pandemią wirusa SARS-CoV-2. 

Omówił dane statystyczne związane z liczbą zakażeń wirusem SARS-CoV-2 w poszczególnych 

województwach oraz z poziomem wyszczepienia mieszkańców, wskazując na występującą korelację 

dodatnią. Odwołał się do zachorowalności na COVID-19 na terenie całej Europy. Wskazał,  

że w załączniku do projektu uchwały, w pozycji 1.5 na stronie 109 znajduje się zapis „Zachęcanie  

do szczepień przeciwko SARS-CoV-2”; zgłosił wniosek o zmianę przywołanego zapisu w taki sposób, 

by otrzymał brzmienie „Zachęcanie do szczepień przeciwko innym chorobom wirusowym”. Ocenił, że 

szczepienia przeciwko SARS-CoV-2 nie powodują zmniejszenia zakaźności, w związku z czym nie 

powinny być promowane, zamiast tego można zachęcać do szczepień przeciwko m.in. WZW-B. 

Radny Ryszard Mirgos uznał, że w sprawie poruszonej przez przedmówcę należałoby zwrócić 

się do Ministerstwa Zdrowia.  

Radna Teresa Lefelt zwróciła uwagę, że wielu żyrardowian narzeka na służbę zdrowia. 

Przygotowaną strategię oceniła jako dobrą i szczegółową, wyraziła nadzieję, że przełoży się on  

na zmianę realiów. Odniosła się również do wzrostu nakładów na ochronę zdrowia oraz planowanych 

kwot na najbliższe lata, co powinno się przełożyć na poprawę sytuacji także w Żyrardowie.  

Radny Marek Treliński rozważał, jakie możliwości ma Miasto w zakresie ochrony zdrowia. 

Ocenił, że zasadnym byłoby, aby podobny program najpierw powstał na szczeblu powiatowym,  

a Miasto dopiero na tej bazie powinno dołączyć swoje zadania. Podkreślił, że większość środków 

wydatkowanych przez Miasto na ochronę zdrowia kierowanych jest do organizacji pozarządowych. 

Dodał, że zapisy Strategii są dość ogólne; wyraził pewien niedosyt, jeśli chodzi o zapisy o przeznaczeniu 

konkretnych środków dla konkretnych podmiotów.  

Radny Ryszard Mirgos wskazał, że Miasto kieruje pewne środki na ochronę zdrowia, m.in. 

poprzez wspieranie Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego. 

Radny Arkadiusz Rzepecki podkreślił, że mieszkańcy chcieliby mieć przekonanie, że jest 

pewien postęp w dostępie do usług medycznych oraz w ich jakości.  
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Radna Edyta Lubańska podkreśliła, że zadaniem Strategii jest profilaktyka, która będzie 

obejmowała przede wszystkim dzieci i młodzież. Dodała, że rolą Strategii nie jest uleczenie służby 

zdrowia czy zmniejszenie kolejki do specjalistów. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zwrócił uwagę, że diagnoza obejmuje wszystkie grupy społeczne,  

a priorytety nie dotyczą wyłącznie dzieci i młodzieży. Dociekał, kto jest adresatem priorytetów ujętych 

w Strategii. 

Pani Barbara Smolarek wyjaśniła, że Strategia jest dla wszystkich mieszkańców, ale Miasto 

otrzymało rekomendację do realizacji pewnych programów na podstawie tego, jakimi zasobami 

dysponuje na swoim terenie. Rekomendacje te dotyczą programów w zakresie profilaktyki 

stomatologicznej oraz profilaktyki rehabilitacyjnej dzieci i młodzieży; w tym zakresie złożono wniosek 

o dofinansowanie do NFZ. Podkreśliła, że celem Strategii jest informowanie mieszkańców o tym, jakie 

programy są dostępne, a także prowadzenie kampanie prozdrowotne. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do wzrostu liczby samobójstw wśród dzieci i młodzieży,  

a także do decyzji o zamknięciu szkół w związku z epidemią COVID-19. Stwierdził, że powinno być 

promowane podejście do szczepień oparte na wiedzy naukowej, a nie na ideologii. Negatywnie odniósł 

się do szczepień przeciwko SARS-CoV-2. 

Radny Arkadiusz Rzepecki podsumował dotychczasową dyskusję, podkreślając, że Strategia 

adresowana jest do wszystkich mieszkańców i stawia diagnozę odnośnie do sytuacji opieki zdrowotnej na 

terenie Miasta, a w przyszłości umożliwi aplikowanie o środki zewnętrzne na realizację kolejnych zadań.  

Radny Józef Kapusta przypomniał o złożonym przez siebie wniosku, wskazując,  

że proponowane brzmienie punktu będzie spójnie ze strategią rządową.  

Radna Teresa Lefelt stwierdziła, że Strategia nikogo nie zmusza do szczepień. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Józefa Kapusty w sprawie zmiany punktu 

„1.5. Zachęcanie do szczepień przeciwko SARS-CoV-2” (str. 109 załącznika do projektu uchwały) tak, 

aby otrzymał brzmienie „1.5. Zachęcanie do szczepień przeciwko innym chorobom wirusowym”.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 17 radnych, którzy odrzucili wniosek 10 głosami „przeciw”, przy 

4 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Józefa Kapusty w sprawie zmiany punktu „1.5. Zachęcanie do 

szczepień przeciwko SARS-CoV-2” (str. 109 załącznika do projektu uchwały) tak, aby otrzymał brzmienie 

„1.5. Zachęcanie do szczepień przeciwko innym chorobom wirusowym”: 

„za” – 4 głosy – radny Józef Kapusta, radny Mateusz Nalej, radna Grażyna Stefańska, radny 

Sławomir Wardziak,  

„przeciw” – 10 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radna Monika 

Plak, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński; 

„wstrzymuję się” – 3 głosy – radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki; 

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radna Żaneta Wesołowska. 
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Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Polityki 

Zdrowotnej dla Miasta Żyrardowa na lata 2022–2027. W głosowaniu jawnym wzięło udział 17 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Polityki Zdrowotnej dla Miasta 

Żyrardowa na lata 2022–2027: 

„za” – 13 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, 

radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz 

Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński;  

„przeciw” – 2 głosy – radny Józef Kapusta, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Mateusz Nalej, radna Monika Plak. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.8. 

Pan Jakub Borowski, główny specjalista w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

16 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy braku głosów  „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu: 

„za” – 16 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.9. 

Pan Jakub Borowski, główny specjalista w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
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Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

16 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej: 

„za” – 16 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.10. 

Pan Jakub Borowski, główny specjalista w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia działek położonych w Żyrardowie przy ul. Łąkowej. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie nabycia działek położonych w Żyrardowie przy ul. Łąkowej. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 16 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie nabycia działek położonych w Żyrardowie przy  

ul. Łąkowej: 

„za” – 16 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 
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Ad II.11. 

Radny Arkadiusz Rzepecki, Przewodniczący Komisji Statutowej RMŻ, przedstawił projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLV/401/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 25 listopada 2021 r.  

w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Żyrardowa. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr XLV/401/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 25 listopada 2021 r.  

w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 16 radnych, którzy podjęli uchwałę 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLV/401/21 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 15 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek 

Treliński;  

„przeciw” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.12. 

Radny Mateusz Nalej, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ, przedstawił 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Miasta Żyrardowa w zakresie 

zagospodarowania podwórek w obrębie ulic: Narutowicza, Limanowskiego i Wyszyńskiego.  

Radna Grażyna Stefańska zapytała, na jakiej podstawie Rada Miasta rozpatruje skargę na Urząd 

Miasta. Przywołała art. 229 pkt 3 Kodeksu Postępowania Administracyjnego, zgodnie z którym: „Jeżeli 

przepisy szczególne nie określają innych organów właściwych do rozpatrywania skarg, jest organem 

właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności: [...] 3) wójta (burmistrza lub 

prezydenta miasta) i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem spraw 

określonych w pkt 2 – rada gminy”.  

Pan Adam Lemiesz, Zastępca Prezydenta Miasta, złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Miasta Żyrardowa w zakresie 

zagospodarowania podwórek w obrębie ulic: Narutowicza, Limanowskiego i Wyszyńskiego. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że projekt uchwały był sprawdzany pod względem 

formalno-prawnym przez radcę prawnego. Oceniła, że popełniony błąd jest rażącym naruszeniem 

prawa. 
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Pani Magdalena Osińska, radca prawny, stwierdziła, że nie ma miejsca rażące naruszenie prawa, 

ale pewne niedopatrzenie i niefortunnie użyte słownictwo. Dodała, że zaproponowała zdjęcie projektu 

uchwały z porządku obrad, aby Biuro Prawne przeanalizowało sprawę od początku i właściwie 

zaopiniowało. 

Radny Arkadiusz Rzepecki odniósł się do słów przedmówczyni. Ocenił, że to nie 

przewodniczący Komisji powinien sporządzać projekt uchwały. Dodał, że Komisja rozpatrywała skargę 

pod kątem merytorycznym, uwzględniając opinie Miejskiego Konserwatora Zabytków oraz Wydziału 

Inwestycji, a w uzasadnieniu zostało wskazane, że Rada Miasta rozpatruje skargę na Prezydenta Miasta, 

zaś w tytule niefortunnie uwzględniono Urząd, ponieważ osoba skarżąca mówiła o bezczynności 

Urzędu. Podkreślił, że trudno wymagać od osoby skarżącej, aby szczegółowo znała przepisy. Podkreślił, 

że sprawa byłaby prosta, gdyby w projekcie uchwały doprecyzować, że chodzi o skargę na działanie 

Prezydenta Miasta. Przypomniał, że skarga byłą kierowana do innych organów i trafiła do Rady Miasta 

zgodnie z kompetencją. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem pana Adama Lemiesza w sprawie zdjęcia  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Miasta 

Żyrardowa w zakresie zagospodarowania podwórek w obrębie ulic: Narutowicza, Limanowskiego  

i Wyszyńskiego. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy zaaprobowali wniosek  

15 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem pana Adama Lemiesza w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Miasta Żyrardowa w zakresie 

zagospodarowania podwórek w obrębie ulic: Narutowicza, Limanowskiego i Wyszyńskiego: 

„za” – 15 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński;  

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Arkadiusz Rzepecki. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecne podczas sesji: radna Anna Maria Kozłowska, radna Elżbieta Wrońska. 

 

III. Informacje. 

Ad III.1. i III.2. 

Nie zgłoszono uwag ani zapytań. 

 

Ad III.3. 

Nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
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Ad IV. Wnioski, interpelacje, zapytania radnych. 

Radna Edyta Lubańska zgłosiła wniosek w sprawie oznakowania skrzyżowań  

ul. Limanowskiego – ul. Środkowa, ul. Mireckiego – ul. Środkowa, ul. Moniuszki – ul. Środkowa 

znakami informacyjnymi o lokalizacji Centrum Usług Społecznych w Żyrardowie. 

Radny Arkadiusz Sowa zgłosił dwa wnioski: (1) w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie 

Miasta na sporządzenie projektu budowy ulicy Kanałowej od ulicy Józefa Bema do ulicy Piotra Skargi 

włącznie z zaułkiem, a także – w imieniu Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu  

i Usług RMŻ – (2) w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie Miasta na zakup radiowozu dla Straży 

Miejskiej oraz poprawy bazy lokalowej monitoringu Straży Miejskiej. 

Radna Teresa Lefelt zwróciła uwagę na zły stan wnętrza budynku dworca PKP. Prosiła  

o wpłynięcie na odpowiednie organy, aby sytuacja ta się poprawiła. 

 

Ad V. Wolne wnioski. 

Mieszkaniec nawiązał do wypowiedzi radnego Józefa Kapusty oraz do statystyk odnoszących 

się do tzw. ponadnormatywnej liczby zgonów. Wyraził zadowolenie, że podczas opracowywania 

Strategii Polityki Zdrowotnej dla Miasta Żyrardowa na lata 2022–2027 wzięto pod uwagę zapisy art. 68 

Konstytucji RP. Poruszył również temat rewitalizacji, stwierdzając, że popiera remont podwórek, ale 

nie ich zabetonowywanie. Podkreślił, że zieleń miejska jest niezbędna. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że konsultacje społeczne projektu przebudowy podwórek 

odbywały się wcześniej i wówczas należało zgłaszać uwagi. Podziękował Prezydentowi Miasta za 

realizację wniosku i postawienie wiatry z ławeczką przy przystanku autobusowym przed dworcem PKP. 

Prosił o umieszczenie podobnej wiaty przy drugim przystanku autobusowym przed dworcem. 

 

Ad VI. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady LIX Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 17.19. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/a,111687,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-lix-z-dnia-15-wrzesnia-2022-r.html 

 

Protokół sporządziła dnia 23 września 2022 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/a,111687,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-lix-z-dnia-15-wrzesnia-2022-r.html

